
1 

 

Protokół Nr LXV/2023 z LXV Sesji Rady Gminy Kawęczyn odbytej w dniu 23 maja2023 

roku w Urzędzie Gminy w godzinach od 09:00 do11:00. 

 

W sesji udział wzięli radni Gminy Kawęczyn oraz goście – zgodnie z listami obecności 

stanowiącymi załączniki do niniejszego protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie LXV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LXIV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Wręczenie nagród za osiągnięcie najwyższych wyników w nauce absolwentom szkół 

średnich z terenu Gminy Kawęczyn.  

6. Wystąpienie zaproszonych gości.  

7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kawęczynie 

za 2022 rok.  

8. Sprawozdanie z Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Kawęczyn za 

2022 rok.  

9. Ocena zasobów pomocy społecznej.  

10. Głosowanie nad uchwałami w sprawach: 

a) zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2023; 

b) zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn 

na lata 2023-2030; 

c) przyjęcia Sprawozdania z realizacji Rocznego Programu Współpracy 

Gminy Kawęczyn z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2022 rok; 

d) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników ochotniczych straży pożarnych za udział w działaniach 

ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach pożarniczych, 

ćwiczeniach pożarniczych. 

11. Przyjęcie oświadczenia zawierającego stanowisko Rady Gminy Kawęczyn w sprawie 

zatwierdzenia dodatkowego planu przebudowy i budowy dróg gminnych i 

wewnętrznych w gminie Kawęczyn. 

12. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

13. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres międzysesyjny. 

14. Zapytania i wolne wnioski. 

15. Zamknięcie LXV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Ad. 1.Otwarcie LXV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Otwarcia LXV Sesji Rady Gminy Kawęczyn dokonał Piotr Gebler – Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn. Prowadzący powitał zebranych i stwierdził, że w sesji bierze udział 12-u 

radnych na stan 15-u, co stanowi quorum niezbędne do prowadzenia obrad Rady Gminy 

Kawęczyn i można rozpocząć prawomocne obrady.  

Ad. 2.Uchwalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler przedstawił porządek obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś chciałby wprowadzić jeszcze jakieś zmiany do 

porządku obrad.  
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Nikt nie wniósł o zmiany. 

 

Przewodniczący P. Gebler przeprowadził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad. Odbyło się 

głosowanie jawne imienne.  

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Józef Iwaniak , Ryszard Jaśkiewicz, 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Karol Rygas , 

Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (3) 

Beata Goślińska, Bożena Kolenda , Sylwester Przyłęcki 
 

Porządek obrad w brzmieniu jak wyżej został uchwalony. 

 

Ad. 3.Przyjęcie protokołu z LXIV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Piotr Gebler – Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi, co do 

protokołu z LXIV Sesji  Rady Gminy Kawęczyn VIII kadencji. Uwag nie było. Zaproponował, 

aby protokół przyjąć bez odczytywania, ponieważ był on wyłożony do wglądu w Biurze Rady 

Gminy oraz przesłany z materiałami na posiedzenie sesyjne i nie zgłoszono uwag do jego 

zapisów.  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie jawne imienne nad przyjęciem 

protokołu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z LXIV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Józef Iwaniak , Ryszard Jaśkiewicz, 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Karol Rygas , 

Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (3) 

Beata Goślińska, Bożena Kolenda , Sylwester Przyłęcki  
 

Protokół z LXIV Sesji Rady Gminy Kawęczyn został przyjęty bez odczytywania. 

 

Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radni nie wnosili interpelacji ani zapytań. 
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Ad. 5. Wręczenie nagród za osiągnięcie najwyższych wyników w nauce absolwentom szkół 

średnich z terenu Gminy Kawęczyn. 

Wójt Gminy J. Nowak wspólne z Przewodniczący Rady Gminy P. Geblerem pogratulowali 

absolwentom szkół średnich osiągniecia wysokich wyników w nauce oraz wręczyli nagrody 

książkowe. Wśród nagrodzonych znaleźli się: Krzysztof Gawron - Absolwent Zespołu Szkół 

Technicznych im. gen. prof. S. Kaliskiego w Turku, Bartosz Tołkacz - absolwent Zespołu 

Szkół Rolniczych CKP w Kaczkach Średnich oraz Michał Froncala – absolwent I Liceum 

Ogólnokształcącego im. Tadeusza Kościuszki w Turku. 

 

Wójt Gminy powiedział, że osiągnięcie tak dobrych wyników jest dowodem sumiennej i 

rzetelnej pracy. Wyznaczanie sobie ambitnych celów oraz konsekwentne ich realizowanie, to 

zarazem najlepsza, ale i najtrudniejsza droga do sukcesu. Kreatywność, ciekawość świata oraz 

edukacja na każdym etapie rozwoju człowieka to kapitał w przyszłość. Dodał, że nauka 

otwiera drzwi do satysfakcjonującej kariery zawodowej, która stoi przed absolwentami. Wójt 

Gminy powiedział, że życzymy zatem pomyślności i spełnienia wszelkiej osobistych planów i 

zamierzeń oraz dalszych sukcesów w nauce. Jesteśmy dumni z tego, że godnie 

reprezentujecie i z pewnością będziecie reprezentować w dalszym ciągu naszą gminę.  

 

Po złożonych gratulacjach i wręczeniu nagród przystąpiono do wykonania wspólnego 

pamiątkowego zdjęcia.  

Ad. 6. Wystąpienie zaproszonych gości.  

Nikt z zaproszonych gości nie zabrał w tym punkcie głosu.  
 

Ad. 7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kawęczynie 

za rok 2022. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej pani Jolanta Krawczyk przedstawiła 

sprawozdanie  z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kawęczynie za rok 

2022, które stanowi załącznik do protokołu.  

 

Nikt z radnych nie miał uwag ani pytań.  

 

Ad. 8. Sprawozdanie z Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Kawęczyn 

za 2022 rok.  

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej pani Jolanta Krawczyk przedstawiła 

sprawozdanie  z Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Kawęczyn za rok 2022, 

które stanowi załącznik do protokołu.  

 

Nikt z radnych nie miał uwag ani pytań.  

 

Ad. 9. Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Kawęczyn za rok 2022.  

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej pani Jolanta Krawczyk przedstawiła 

ocenę zasobów pomocy społecznej dla Gminy Kawęczyn za rok 2022, która stanowi 

załącznik do protokołu.   

 

Nikt z radnych nie miał uwag ani pytań.  
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Kierownik GOPS J. Krawczyk opuściła bezpowrotnie salę posiedzeń. 

 

Ad. 10. Głosowanie nad uchwałami w sprawach: 

a) zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2023; 

Skarbnik Gminy poinformowała, że pierwsza zmiana dotyczy zwiększenia wynikającego z 

decyzji Wojewody Wielkopolskiego w wyniku której otrzymaliśmy 4000,00 zł z 

przeznaczeniem na wyposażenie bibliotek szkolnych i pedagogicznych w ramach programu 

„Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa na lata 2021-2025''. Kolejna zmiana 

spowodowana decyzją Wojewody Wielkopolskiego dotyczy kwoty 12381,00 zł z 

przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym 

dla uczniów. Następnie Skarbnik Gminy poinformowała, że w ramach budowy dróg i 

infrastruktury drogowej zabezpieczamy kwotę 14000,00 zł z przeznaczeniem na wykonanie 

koncepcji dla zadania budowy drogi w miejscowości Żdżary. Natomiast na zadanie 

realizowane w ramach kolejnego etapu na odcinku Milejów – Tokary zabezpieczamy kwotę 

52000,00 zł. Skarbnik Gminy E. Balcerzak dodała, że zwiększamy środki o kwotę 1000,00 zł 

dla zadania dotyczącego budowy drogi wewnętrznej w miejscowości Kawęczyn. W dalszej 

kolejności Skarbnik Gminy poinformowała, że zabezpieczamy również środki na 

opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej w ramach modernizacji budynku 

użyteczności publicznej ośrodka zdrowia w Tokarach Pierwszych w kwocie 31980,00 zł. 

Kolejna zmiana to są środki w ramach Funduszu Pomocy Obywatelom Ukrainie w kwocie 

4737,00 zł. Skarbnik Gminy wyjaśniła, że są to środki na zadania oświatowe dla uczniów 

obywateli Ukrainy, którzy uczęszczają do szkół na terenie Gminy Kawęczyn, a dokładnie do 

Szkoły Podstawowej w Tokarach Pierwszych. Ponadto kwotę 2500,00 zł zgodnie z 

wnioskiem otrzyma sołectwo Chocim w ramach dofinansowania do pracy w świetlicy 

wiejskiej. Skarbnik Gminy poinformowała, że kolejna zmiana, która była omawiana na 

wspólnym posiedzeniu komisji, ale w miesiącu marcu dotyczy wspólnie wyrażonej zgody na 

współfinansowanie programu leczenia niepłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego 

dla mieszkańców województwa wielkopolskiego, a dokładnie mieszkańców Gminy 

Kawęczyn. Deklarowana kwota współfinansowania zadania wynosi 10000,00 zł. Ostatnia ze 

zmian dotyczy zmian w ramach funduszu sołeckiego sołectwa Tokary Pierwsze, które 

likwiduje zadanie kultywowanie tradycji obrzędów sobótkowych, a kwotę w wysokości 

1000,00 w ramach likwidacji przedmiotowego zadania, przenosi na  zadanie organizacji 

festynu pn. ''Bezpieczne Wakacje''. Sołectwo zmniejsza również zadanie zakup nagrzewnicy o 

kwotę 800,00 zł, a środki przeznacza również na zadanie organizacji festynu pn. ''Bezpieczne 

Wakacje''. 

 

Przewodniczący Rady P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał żadnych pytań. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2023. Odbyło się głosowanie 

jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2023; 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Józef Iwaniak , Ryszard Jaśkiewicz, 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Karol Rygas , 

Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (3) 

Beata Goślińska, Bożena Kolenda , Sylwester Przyłęcki  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXV/407/2023 w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

gminy na rok 2023. 

 

b) zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2023-2030; 

Skarbnik Gminy E. Balcerzak powiedziała, że zmiany dotyczą dostosowania zapisów 

przedmiotowej uchwały do wielkości wyrażonych w uchwale budżetowej, co do wysokości 

dochodów i wydatków zarówno bieżących, jak i majątkowych, a także ustosunkowanie się do 

zaleceń Regionalnej Izby Obrachunkowej, co do zakresu wskazanego do poprawy. 

 

Przewodniczący Rady P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał żadnych pytań. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na 

lata 2023-2030. Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2023-2030; 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Józef Iwaniak , Ryszard Jaśkiewicz, 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Karol Rygas , 

Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (3) 

Beata Goślińska, Bożena Kolenda , Sylwester Przyłęcki 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXV/408/2023 w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2023-2030. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn P. Gebler ogłosił 15-minutową przerwę w obradach.  

 

Po przewie na sale posiedzeń dotarła podinspektor Joanna Szymczak.  
 

c)przyjęcia Sprawozdania z realizacji Rocznego Programu Współpracy Gminy Kawęczyn z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2022 rok; 
Podinspektor Joanna Szymczak przedstawiła projekt uchwały.  
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Przewodniczący Rady P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał żadnych pytań. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia Sprawozdania z realizacji Rocznego Programu Współpracy Gminy 

Kawęczyn z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 

2022 rok. Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Sprawozdania z realizacji Rocznego Programu Współpracy Gminy Kawęczyn z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2022 rok; 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Józef Iwaniak , Ryszard Jaśkiewicz, 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Karol Rygas , 

Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (3) 

Beata Goślińska, Bożena Kolenda , Sylwester Przyłęcki  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXV/409/2023 w sprawie przyjęcia Sprawozdania z 

realizacji Rocznego Programu Współpracy Gminy Kawęczyn z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2022 rok. 
 

Podinspektor J. Szymczak opuściła bezpowrotnie salę posiedzeń. Natomiast na salę posiedzeń 

dotarła inspektor Monika Jatczak.  

 

d)ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych 

straży pożarnych za udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach 

pożarniczych, ćwiczeniach pożarniczych; 

Inspektor Monika Jatczak poinformowała, że w związku ze stwierdzeniem przez Wojewodę 

Wielkopolskiego nieważności poprzednio wywoływanej uchwały naniesiono zmiany i 

przygotowano projekt uchwały z uwzględnieniem zastrzeżeń wojewody. Następnie inspektor 

M. Jatczak przedstawiła projekt uchwały. Podkreśliła, że w nowym projekcie uchwały 

zmienia się tylko zapis § 1, który otrzymuje następujące brzmienie:  

„ § 1. 1. Ustala się wysokość ekwiwalentu dla strażaka ratownika OSP, który uczestniczył                    

w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej w wysokości 25,00 zł za każdą rozpoczętą 

godzinę od zgłoszenia wyjazdu z jednostki ochotniczej straży pożarnej. 

2.Ustala się wysokość ekwiwalentu dla strażaka ratownika OSP, który uczestniczył w 

szkoleniu lub ćwiczeniu, organizowanym przez ustawowo  uprawnione  podmioty w 

wysokości 12,00 zł za każdą rozpoczętą godzinę od zgłoszenia wyjazdu z jednostki 

ochotniczej straży pożarnej”. 
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Inspektor M. Jatczak nadmieniła, że pozostałe zapisy poprzedniej uchwały w przedstawianym 

dzisiaj projekcie uchwały pozostają bez zmian.  

Przewodniczący Rady P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał żadnych pytań. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

ochotniczych straży pożarnych za udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, 

szkoleniach pożarniczych, ćwiczeniach pożarniczych. Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży 

pożarnych za udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach 

pożarniczych, ćwiczeniach pożarniczych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Józef Iwaniak , Ryszard Jaśkiewicz, 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Karol Rygas , 

Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (3) 

Beata Goślińska, Bożena Kolenda , Sylwester Przyłęcki  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXV/410/2023 w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych za 

udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach pożarniczych, 

ćwiczeniach pożarniczych. 

 
Inspektor M. Jatczak opuściła bezpowrotnie salę posiedzeń.  

 

Ad. 11. Przyjęcie oświadczenia zawierającego stanowisko Rady Gminy Kawęczyn w sprawie 

zatwierdzenia dodatkowego planu przebudowy i budowy dróg gminnych i wewnętrznych w 

gminie Kawęczyn. 
Przewodniczący Rady P. Gebler przypomniał, że oświadczenie było wypracowywane na 

wspólnych posiedzeniach komisji w ostatnim czasie. Następnie odczytał treść oświadczenia wraz z 

uzasadnieniem.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler zapytał, czy ktoś ma pytania dotyczące omawianego punktu.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

 

Przewodniczący Rady P. Gebler poddał pod głosowanie oświadczenie zawierające stanowisko 

Rady Gminy Kawęczyn w sprawie zatwierdzenia dodatkowego planu przebudowy i budowy 

dróg gminnych i wewnętrznych w gminie Kawęczyn. Odbyło się głosowanie jawne imienne.  
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Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie oświadczenia zawierającego stanowisko Rady Gminy Kawęczyn w sprawie 

zatwierdzenia dodatkowego planu przebudowy i budowy dróg gminnych i wewnętrznych w 

gminie Kawęczyn.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Józef Iwaniak , Ryszard Jaśkiewicz, 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Karol Rygas , 

Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (3) 

Beata Goślińska, Bożena Kolenda , Sylwester Przyłęcki  
 

Rada Gminy przyjęła oświadczenie nr 1/2023 z dnia 23 maja 2023 roku w sprawie 

zatwierdzenia dodatkowego planu przebudowy i budowy dróg gminnych i wewnętrznych w 

gminie Kawęczyn.  

 

Ad. 12. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z działalności za okres międzysesyjny.  

Sprawozdanie przyjęto bez uwag. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Ponadto Wójt Gminy Jan Nowak powiedział, że stanowisko Kierownika Centrum Usług 

Wspólnych w ramach awansu wewnętrznego z dniem 1 czerwca 2023 roku obejmie Jolanta Krucka, 

a ją na stanowisku ds. wymiaru podatków i opłat zastąpi Malwina Jasiak. Dodał, że jest to wynikiem 

rozwiązania umowy o pracę z panią Martą Śniegocką, o czym wspominał już wcześniej w swoim 

sprawozdaniu z działalności międzysesyjnej.  

Ad. 13.Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres międzysesyjny. 

Piotr Gebler - Przewodniczący Rady Gminy - przedstawił sprawozdanie z działalności za okres 

międzysesyjny. 

Sprawozdanie przyjęto bez uwag. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 14.Zapytania i wolne wnioski. 

Radny S. Kasprzak zapytał o zadanie budowy sali sportowej, o której dowiedzieliśmy się 

dzisiaj. Radny dopytał, jaką konstrukcję będzie miała hala sportowa planowana do budowy i 

czy będzie postawiona na fundamencie stałym czy przenośnym. Zaznaczył, że chyba każdy 

chciałby się dowiedzieć coś więcej o inwestycji, na która otrzymaliśmy dofinansowanie w 

wysokości przeszło dwóch milionów złotych. Ponadto radny zapytał, czy coś więcej wiadomo 

na temat dodatku emerytalnego dla sołtysów z tytułu pełnienia funkcji sołtysa. Nadmienił, że 

uchwała najprawdopodobniej została przyjęta przez sejm, ale nie wie co powiedzieć sołtysom, 

którzy to właśnie do niego zwracają się z pytaniami dotyczącymi tego dodatku. Dodał, że 

chodzi o szczegóły dotyczące składania wniosku o otrzymanie tego świadczenia.  

 

Wójt Gminy J. Nowak zaproponował omówienie zagadnień poruszonych przez radnego S. 

Kasprzaka na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy, które mogłoby się odbyć w 

przyszłym tygodniu. Ponadto nadmienił, że do Urzędu Gminy wpływają wnioski z różnych 

instytucji o dodatkowe środki finansowe, dlatego też należałoby się na tym pochylić. Dodał, 

iż powinniśmy przyjąć jakąś politykę lokalną na najbliższy czas. Wójt Gminy powiedział, że 

na tą chwilę nie ma żadnych informacji na temat dodatku emerytalnego dla sołtysów. 
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Nadmienił, że wysokość świadczenia ma wynosić 300,00 zł, a ubiegać się o nie będą mogą 

osoby, które osiągnęły wiek emerytalny, czyli Panowie – 65 lat i Panie – 60 lat. Ponadto 

powiedział, że jeżeli otrzymamy jakąś informację na temat przedmiotowego dodatku, to 

będziemy o tym informowali oraz robili wszystko co do nas należy, tak jak to było w 

przypadki dodatku emerytalnego dla strażaków ochotników.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler poinformował, że otrzymaliśmy pismo z Wielkopolskiej Izby 

Rolniczej w sprawie projektu ustawy, którego treść następnie odczytał. Pismo WIR stanowi 

załącznik do protokołu. Następnie nadmienił, że opinie w sprawie projektów uchwał należy 

przesłać do 24 maja br., czyli do jutra, dlatego ten temat jest poruszany dzisiaj na sesji. 

Przewodniczący Rady P. Gebler otworzył dyskusję w danym temacie, nadmieniając, że raczej 

nie powinna być ona długa, ponieważ nie wie, czy stać nas na to, żeby dodatkowe 1,5 % 

zabrać z budżetu i dofinansować nie wiadomo, jakie związki zawodowe, gdyż to rolnik ma 

decydować o tym jakie dokładnie instytucje otrzymają dodatkowe środki, o których mowa w 

przesłanym projekcie uchwały.  

 

Wójt Gminy powiedział, że skierował to pismo do Biura Rady Gminy, aby Komisja 

Rolnictwa się z nim zapoznała i przekazała ewentualne uwagi, co do treści proponowanego 

projektu uchwały. Nadmienił, że mamy wśród Państwa radnych członka Rady Powiatowej 

Wielkopolskiej Izby Rolniczej pana Grzegorza Dzikowskiego. Wójt J. Nowak zapytał, czy 

temat przedstawionego dzisiaj na posiedzeniu projektu uchwały był poruszany na 

posiedzeniach, spotkaniach czy forach Izb Rolniczych oraz jakie zdanie na ten temat mają 

rolnicy. Zaznaczył, że nie wszyscy jesteśmy rolnikami, dlatego chciałby, aby pozostali zostali 

zapoznani z opinią rolników.  

 

Radny G. Dzikowski powiedział, że przedmiotowy temat nie był nigdy poruszany na 

posiedzeniach Rady Powiatowej w Turku. Nadmienił, że spostrzeżenie, jakie nasuwa mu się, 

to prośba do WIR o przedstawienie rozliczenia finansowego z lat ubiegłych. Dodał, że do 

dzisiaj Izby powiatowe nie otrzymały żadnych informacji na temat rozliczenia finansowego 

oraz środków pieniężnych, jakie Izba posiada. Wskazał, że kilka lat temu środki Izby 

wynosiły 4 miliony, za które miał m.in. zostać wykupiony budynek na siedzibę Izby. Radny 

powiedział, że na ta chwilę podobno połowa tych pieniędzy gdzieś zniknęła, a budynek 

siedziby WIR nadal jest dzierżawiony. 

 

Wójt Gminy powiedział, że takiej odpowiedzi nikt się nie spodziewał. Nadmienił, że dla 

rolnika 1,5 % może być to niewielka kwota. Dodał, że jeżeli Izby Rolnicze nie są 

wtajemniczone w temat projektów ustaw, które zostały przesłane nam do wypowiedzenia się 

w ich kwestii, to znaczyłoby, że samorządy miast, gmin mają podjąć decyzję w tej sprawie. 

Podkreślił, że w dzisiejszych czasach rzadkością jest rolnik z jednocyfrową powierzchnią 

gospodarstwa. Należy zadać sobie pytanie, czy przyjęcie przedmiotowej ustawy przyniesie 

jakieś korzyści. Nadmienił, że on ma co do tego wątpliwości, gdyż nie wiemy, komu te 

pieniądze będą służyły. Ponadto powiedział, że nie w naszej kompetencji jest weryfikowanie 

rozliczenia finansowego Izb. Wskazał, że o to mogą starać się Izby powiatowe. 

 

Radny G. Dzikowski powiedział, że w piśmie otrzymanym od WIR jest wskazane, że 

możemy podawać sugestie, propozycję.  

 

Wójt Gminy powiedział, że nie miał pojęcia, że w sprawach finansowych Izb Rolniczych są 

jakieś nieprawidłowości. Dodał, że nie możemy występować do izb w formie kontroli. 

Nadmienił, że należy sprawdzić, co na ten temat mówią statutu izb na poszczególnych 



10 

 

szczeblach. Podkreślił, że my jako samorząd nie mamy kompetencji do kontrolowania Izb 

Rolniczych.  

 

 Radny Ł. Mila powiedział, że z treści tego pisma odnosi wrażenie, że nie chodzi o 

dofinansowanie Izb Rolniczych, lecz o osłabienie ich działalności. Wskazał, że mówi się o 

tym, że dofinansować można związki zawodowe, które działają co najmniej 5 lat na terenie 

10 województw, a w tych województwach w co najmniej 3 powiatach. Radny Ł. Mila 

powiedział, że jego zdaniem chodzi tutaj o dofinansowanie instytucji, które mają pieniądze i 

prężnie działają. Nadmienił, że nie mówi się o związkach, które się dopiero zawiązują i chcą 

działać. Podkreślił, że jego zdaniem jest to działanie mające na celu osłabienie Izb 

Rolniczych.   

 

Przewodniczący Rady P. Gebler przypomniał, że zgodnie z pismem 2 % podatku rolnego 

otrzymuje Izba Rolnicza, a 1,5 %, o którym mowa jest w projekcie przedmiotowej ustawy 

dotyczy dofinansowania innych instytucji, które są wymienione w projekcie ustawy, czyli m. 

in. takich instytucji, jak: Solidarność Indywidualna Rolników, Stronnictwo Piast, Kółka 

rolnicze. Podkreślił, że to rolnik decyduje, do jakiej instytucji miałoby zostać przekazane to 

1,5 % podatku. Wskazał, że przedmiotowy projekt uchwały ani nie osłabia, ani nie wspomaga 

działalności Izb Rolniczych. Nadmienił, że tak jak mówił radny G. Dzikowski gdzieś w 

strukturach Izb nie przedstawione zostało rozliczenie, którego my nie możemy kontrolować. 

Dodał, że ewentualnie możemy wystąpić z prośbą o przedstawienie jakichś informacji na 

temat rozliczenia finansowego. Przewodniczący P. Gebler powiedział, że Izby muszą się na 

pewno rozliczać z otrzymanych środków rozliczać, ponieważ podejrzewa, że są to jawne 

informacje.  

 

Radny G. Dzikowski powiedział, że w takim razie 2% podatku rolnego odprowadzanego do 

Izb i 1,5 %, które się planuje przekazać do innych instytucji jest nieadekwatne do tego jaką 

Izby Powiatowe mają władzę. Nadmienił, że rolnicy wielokrotnie poruszają temat zasadności 

istnienia Izby Rolniczej. Wskazał, że nikt nie bierze pod uwagę zdania lokalnych Izb 

Rolniczych. Radny podkreślił, że izby się w tej chwili upolityczniły. Ponadto powiedział, że 

jakiś czas temu otrzymali wiadomość, żeby typować Rolnika Roku już na przyszły rok. 

Ponadto zauważył, że mimo typowania i promowania rolników do tej pory, w tym roku Izby 

Rolnicze nie mogły wziąć udziału w gali podsumowującej to wydarzenie, i nikt nie wie, 

dlaczego tak się stało.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler poprosił, żeby zająć się tym o co prosi nas Wielkopolska 

Izba Rolnicza, czyli o zajęcie stanowiska (wydanie opinii, sugestii) w sprawie projektu 

ustawy o przekazaniu 1,5 % podatku  instytucjom, o których mowa w przedmiotowym 

projekcie ustawy. Jego zdaniem na tą chwilę nie stać nas na to i opinia powinna być 

negatywna, co oznacza, że projekt ustawy powinien być odrzucony. Nadmienił, że nie ma 

sensu dofinansowywać innych instytucji, skoro nawet Izby Rolnicze nie działają tak jak 

powinny, a finansujemy je w wysokości 2% podatku rolnego. Poinformował, że jest to projekt 

ustawy zainicjowany przez posła Sachajko, który jest teraz prawdopodobnie 

Przewodniczącym Komisji Rolnictwa, i jego zdaniem jest to działanie przedwyborcze, 

którego celem jest zdobycie wyborców pieniędzmi podatników. 

 

Radny G. Dzikowski powiedział, że projekt ustawy jest autorstwa posła Sachajko, ale pod 

pismem podpisał się Prezes WIR.  
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Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że podpis pod pismem jest Izb, ponieważ to one 

dostały do zaopiniowanie przedmiotowy projekt ustawy, a nas proszą o opinię, żeby na bazie 

naszego stanowiska wypracować swoje. Podkreślił, że jego zdaniem nie stać nas na to i opinia 

powinna być negatywna. Ponadto zapytał, jaka wartości naszego budżetu stanowiłoby 1,5 % 

podatku rolnego.     

 

Wójt Gminy J. Nowak powiedział, że jest gotów nawiązać jeszcze dzisiaj kontakt z 

Przewodniczącym Rady Powiatowej panem Kałużnym w celu poznania jego zdania na ten 

temat. Podkreślił, że z kimś warto porozmawiać na ten temat.  

 

Radny G. Dzikowski powiedział, że jeżeli chodzi o dalsze kroki w tym zakresie, to może 

więcej informacji Izby otrzymają na posiedzeniu Rady Powiatowej, które zostało 

zaplanowane na 1 czerwca.  

 

Wójt Gminy J. Nowak powiedział, że naszą opinie powinniśmy przedstawić do dnia 24 maja 

br. 

 

Przewodniczący Rady P. Gebler odczytał jeszcze raz  pismo przewodnie do otrzymanego 

projektu ustawy, z którego wynika, że ustawa będzie obciążała budżety samorządów o 

wartość 1,5 % podatku rolnego.  

 

Wójt Gminy powiedział, że 1,5 % podatku rolnego daje kwotę 10510 zł.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler podkreślił, że być może nie są to duże pieniądze, ale są to 

środki, które można wykorzystać na jakąś inną pomoc dla naszych lokalnych rolników.  

 

Skarbnik Gminy E. Balcerzak dopytała, czy 1,5 % miałoby pochodzić z całości podatku 

rolnego, czy tylko w przypadku, kiedy dany rolnik zadeklaruje, że chciałby, aby wartości 1,5 

% jego podatku została przekazana określonej instytucji.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że z tego co zrozumiał chodzi o sytuacje, kiedy 

dany rolnik zadeklaruje chęć przekazania 1,5 % podatku rolnego określonej przez niego 

instytucji. W innym przypadku 1,5 % podatku zostaje w budżecie gminy. Wskazał, że w tym 

przypadku przedmiotowe instytucje musiałby dotrzeć do rolników, żeby zadeklarowali oni 

chęć przekazania 1,5 % podatku danej instytucji. Jeszcze raz podkreślił, że przedmiotowy 

projekt ustawy powinien jego zdaniem zostać zaopiniowany negatywnie.  

 

Radny K. Rygas powiedział, że jego zdaniem przedmiotowy projekt ustawy powinien zostać 

zaopiniowany negatywnie. Ponadto dodał, że z towarów sprzedawanych przez rolników, jakiś 

procent od tych sprzedaży przeznaczany jest na instytucje branżowe.  

 

Radny R. Jaśkiewicz powiedział, że on też jest przeciwny przedstawionemu projektowi 

uchwały, tym bardziej, że inicjatorem projektu jest poseł Sachajko, którego wypowiedzi miał 

już nieraz przyjemność posłuchać. Zaznaczył, że może inne byłyby rozmowy na ten temat, 

gdyby z takim projektem wystąpiły np. Związki zawodowe Rolników czy Izby Rolnicze. 

Wskazał, że jest to sprawa niejasna, tak jak z promesami na samochody strażackie, kiedy to 

informacja na promesach odbiega daleko od rzeczywistości.  

 

Wójt Gminy J. Nowak zapytał, czy przyjęte stanowisko będzie trzeba uzasadnić.  
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Przewodniczący Rady P. Gebler odpowiedział, że nie. Wskazał, że jeżeli nie zajmiemy 

żadnego stanowiska, to tez nic się nie stanie. Nadmienił, że nawet nie będziemy nad tym 

głosować, tylko napiszemy dwa zdania, że w trakcie dyskusji na przedmiotowy temat w 

punkcie zapytania i wolne wnioski dzisiejszej sesji zostało wypracowane stanowisko, gdzie 

wyrażono sprzeciw wobec przedmiotowego projektu uchwały. Dodał, że do pisma można 

dołączyć listę obecności z dzisiejszego posiedzenia.  

 

Wójt Gminy zapytał, czy my jako organ administracji mamy odpowiedzieć na to pismo.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler odpowiedział, że tak.  

 

Wójt Gminy J. Nowak poprosił, żeby podać do protokołu wytyczne  do sporządzenia 

odpowiedzi na przedmiotowe pismo. Dopytał, czy ma być ona ogólnikowa.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler zaproponował, aby było to jedno zdanie, że prosimy o 

odrzucenie w całości projektu przedmiotowej ustawy. Ponadto powiedział, że jednak 

przegłosujemy to stanowisko.  

 

Wójt Gminy J. Nowak powiedział, że on chciałby skorzystać z zapisów protokołu przy 

przygotowywaniu odpowiedzi. Ponadto powiedział, że wartość 1,5 % ma być liczona od 

wartości podatku uchwalonego.  

 

Sołtys Sołectwa Dzierzbotki A. Janaszczyk zapytała o możliwość odbioru popiołu po 

krótszej, dwumiesięcznej przerwie. Nadmieniła, że teraz jest to przerwa trzymiesięczna, 

dlatego pyta, czy byłaby możliwość skrócenia tej przerwy na okres dwumiesięczny, ponieważ 

niektórzy mają już dość sporo tego popiołu.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że jeżeli ktoś ma dużo popiołu, to może odwieść 

go sam na PSZOK.  

 

Wójt Gminy powiedział, że wszystko wynika z ceny za śmieci. Ponadto potwierdził, że 

można samemu odwieść popiół na PSZOK, ale samochód ECO-GABU i tak w lipcu będzie 

objeżdżał wszystkie posesje na terenie gminy.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler przeprowadził głosowanie nad przyjęciem oświadczenia w 

sprawie wyrażenia stanowisko na temat projektu uchwały o zmianie ustawy o podatku rolnym 

oraz ustawy o związkach zawodowych rolników indywidualnych.  

Treść oświadczenia: „Rada Gminy proponuje w całości odrzucić projekt uchwały o zmianie 

ustawy o podatku rolnym oraz ustawy o związkach zawodowych rolników indywidualnych. 

Przekazanie przedmiotowego stanowiska Wielkopolskiej Izbie Rolniczej powierza się 

Wójtowi Gminy Kawęczyn. Oświadczenie wchodzi w życie z dniem podjęcia”. 

Następnie odbyło się głosowanie jawne imienne.   

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie oświadczenia w sprawie wyrażenia stanowiska na temat projektu uchwały o zmianie 

ustawy o podatku rolnym oraz ustawy o związkach zawodowych rolników indywidualnych. 

Wyniki głosowania 
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ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Krystyna Brzychcy, Piotr Gebler , Józef Iwaniak , Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , 

Sylwester Kasprzak , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Karol Rygas , Paweł Urbanek  

PRZECIW (2) 

Grzegorz Dzikowski, Tomasz Tyrakowski  

NIEOBECNI (3) 

Beata Goślińska, Bożena Kolenda , Sylwester Przyłęcki  

W związku z błędnym zrozumieniem przyjmowanego stanowiska Przewodniczący Rady P. 

Gebler ogłosił reasumpcje głosowania nad przyjmowanym oświadczeniem w sprawie 

wyrażenia stanowiska na temat projektu uchwały o zmianie ustawy o podatku rolnym oraz 

ustawy o związkach zawodowych rolników indywidualnych. Odbyło się głosowanie jawne 

imienne.   

Głosowano w sprawie (powtórzenie wcześniejszego głosowania): 

Przyjęcie oświadczenia w sprawie wyrażenia stanowiska na temat projektu uchwały o zmianie 

ustawy o podatku rolnym oraz ustawy o związkach zawodowych rolników indywidualnych. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Józef Iwaniak , Ryszard Jaśkiewicz, 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , Karol Rygas , 

Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (3) 

Beata Goślińska, Bożena Kolenda , Sylwester Przyłęcki  

 

Rada Gminy przyjęła oświadczenie nr 2/2023 z dnia 23 maja 2023 roku w sprawie 

wyrażenia stanowiska na temat projektu uchwały o zmianie ustawy o podatku rolnym 

oraz ustawy o związkach zawodowych rolników indywidualnych.  

Ad. 14.Zamknięcie LXV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad Piotr Gebler- Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn uznał LXV Sesję Rady Gminy Kawęczyn za zakończoną i zamknął obrady. 

 

 

                     Protokołowała                                                          Przewodniczył   

 

 

               Magdalena Krakowiak                                                      Piotr Gebler 
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